
Cees Scheepeus o/1/vaugt eeu cadeau uit hw1deu VIl li Theo de 8rui11. 

de verschi llende afcle lingen en vormden toen de afdeling 
Veldhoven, waar Cees van J 962 tot 1984 zitting had in het 
bestuur. 
Cee is een stil persoon die niet erg op de voorgrond 
tre dt. Het was dan ook voor hem een spannend avontuur 
toen hij ge"interviewd werd door de krant en als ·gast van 
de week' door Omroep Brabant. En even spannend was 
he t voor hem en nu ook voor zijn echtgenote toen hij 
achtereenvo lgens op de feesravond gehuldi gd werd door 
voorzitter Jan Hartman , de ne tor van de vereniging Theo 
de Bru in en door het hoofdbestuu r in de persoon van dhr. 
Weijenborg die hem de Oorkonde behorend bij het 50-
jarig lidmaatschap uitreikte. Voor de echtgenote van Cee ' 
was er een grote bos bloemen. Waarschij nlijk wa dit voor 
dhr. Weijenborg het laatste officiele optreden als lid va n 
het hoofclbe tuur. En omdat deze avond met gouden letters 
in onze annal n wordt bijgeschreven. willen we ze niet 
onthouden aan de lezer van Bijen . 

•• 
VBBN 

Algemene Ledenvergadering 
VBBN op 23 maart 1996 
Heyta 1'011 der Reijden, algemeen secretaris 
Gehouden in het WlCC/IAC te Wageningen 
Aa nwezig: afgevaardigden van 90 subverenigingen, 5 
er·eleden, 13 genodigden, waaronder· ver·tegen
woOJ·diger·s van de NCB, LLTB, ABTB en de ANI . 
De voorzitter wijst in zijn fi losofisch geti nte openings
speech de !eden erop dat op aile gebieden de overheid zich 
terugtrekt. De VBB kan het tij niet keren. evenm in als 

VBBN 

de Bedrijfsraad. Het heeft dan ook weinig zin te zoeke n 
naar schuld . Jedereen wordt in meerdere of mindere mate 
getroffen. De voorzitter durft in dit verband rustig te spre
ken van een cri sis in onze maats happij. Dat klinkt bedrei
gend, maar een crisis kan ook leiden tot vernieuwing. 
De VBBN is bij na een eeuw lang central istisch geleid. 
soms zeiL autori tair. Een bijkomend effect is dat men 
afwachtend omhoog kijkt naar wat men daar zal regelen. 
Symbool daarvoor is de kreet: ·wat doet Wageningen 
voor ons?'. Daarom was het nod ig een nieuwe bestuurs
structuur in te voeren. hetgeen met een crisisachtige sfeer 
gepaard ging. Het kenmerkende van deze ni euwe stTu ctuur 
is meer verantwoordelij kh id waar deze thuishoort. Wat 
ste d~ weer opvalt is het stimulerende werk van de 
speciale groeperingen: de ko ninginnetelers, onderwijs
mensen. ziektebestrijders en verbeteraars van dracht en 
honing. Die doen geweld ig goed werk voor de hele 
b ijenhouderij , en dan maakt het niet uit waar dat geb urt. 
in Wagen ingen of e lders in bet land. 

Mededelingen 
• Er is overeenstemming bereikt over de preventieregels 
inzake Arneri kaans vuilbroed. D regels worden gepub li
ceer I in het aprilnummer van Bijen. 
• Onderwijs: er kom t een 4e druk van het Werkboek 
Bijen houden. De voorzitte r bedankt de hee r Eendhuizen 
uit Zoetermeer voor zijn voorbereidend werk, en hij 
bedankt de heer J.J . Speelz iek voor zijn bereidheid het 
bock weer uit te hlten geven, alsmede voor het fe it dat hij 
de rechten op het boek hee ft overgedragen aan de VBBN. 

Onder-scheidingen 
De hee r 0 . de Meijer uit Assen is voorgedragen voor een 
erekortje wegens z ijn grote verdiensten voor de bijenhou
derij . Zelf is hij ni et aanwezig, maar de groep Drente zal 
het ko rfje overhandigen. 
De sub erenigingen Hulst en Huize n (n iet aanwezig) 
worden gefeliciteerd met de grootste percentuele groe i 
(33%). De subveren igi ng Hulst heeft tevens her grootste 
aantal nieuwe !eden gekregen in het ·1fgelopen jaar ( 14). 
Financiele jaarstukken 1994/95 
De penningmeester Iicht de Winst- en Verliesreken ing toe. 
Ondank de lagere kosten heeft de Verenig ing tach verli es 
geleden. Ook dit jaar moet worden ingeteerd op het eigen 
vermoge n. 
De Handel had een goed jaar, net als de imkers. Het te rug
lopend lede ntal baart ook de Handel zorgen: minder im
kers, minder omzel. De financie le stukken worden 
vastgeste ld. 
De commiss ie Nazien Boeken heeft de boeken gecontro
leerd en in or le gev nden. en stelt voor het bestuur 
decharge te verlenen. De Algemene Ledenvergaderi ng 
gaat hiermee akkoord. 
De heer Straatman treedt uit de commi ssie en ontva ngt 
een blijk van waardering. Om de ont tane vacature op te 
vu llen wordt iemand gevraagd uit de groep Zuid- Holl and. 

Intermezzo 
Nat1111r in de woonomgeving in stroomversnelling 
De heer G. Mostert is gepensioneerd tuinarchitect en land
schapsverzorger. Hij re ist nu in zijn vrije tijd het he le land 
af om informatie en voorli hting te geven, waarb ij hij 
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steeds tracht men~en bewust te maken van de nalll ur in 
hun woonomge ing. Hij Iicht he t project ' Frecle riksoord' 
toe. 

Contributicvcrhoging 
De voorz itter behandelt enkele ingekornen brieven, de 
conu·ibutieverhoging betre iTende. Dam·na is er gelegen
heid tot discu~si e. 
• De h. ring Groningen wi l een amendement indi enen. In de 
visie van de Kring moet het fi nanciee l be leid worden 
bijgesteld . er moet drastisch gesnoeid worden in de orga
ni satiekosten. Men mist vi ie en heldere boodschappen in 
het be l e id~plan . en vraagt a tie op basis van een kort. 
he lder. reali stisch beleidsplan waar de !eden iets aan 
hebben. De Kring ste lt voor het quotum, uitgaande van 
f75 .- per lid, te verdelen in : 1/3 voor de subvereniging. 
1/3 voor het maandb lad en l/3 voor algemene kosten en 
Ambrosiushoeve. 
• De voorziller vraagt de groep om de voorstellen in te 

218 dienen bij de vergadering mel groep besturen en HB . Het 
HB is ook bereidmet Kring Groningen hierover le praten. 
• Subvereni ging Arnhem vreest , op bas is van een enquete 
onder haar !eden, voor een groeiend ledenverl ies. Oat 
betekent dat de winst weer wordt opgeheven. Ook he le 
subverenigingen zu ll en opstappen. 
• De heer P. Lemoine vi ndt da t vee! menscn hypocriet 
reageren. In 1994 heeft hij een brie f voorgelezen, die door 
de A V mel appl aus werd begroel, waarin hij precies het
ze lfde hee ft gezegd als nu door het HB word t voorgesteld . 
De V hee rt toen de discu ·sie Iaten liggen. 
• Groep Zuid-Holl and is het em1ee eens dat het quotum 
verhoogd moet worden. Beswursleden van subverenigin
gen moeten proberen di t pos itief aan hun !eden voor te 
leggcn. 
• Subvereniging Tersche lling stelt nogmaals voor de 
contributie jaarlijks ter di scussie te stellen. 
• Een aantal subverenigin gen sle lt voor de huidi ge bijdra
ge aan de Ambrosiu shoeve over te hevelen naar de 
VBB , dan gaat men akkoord met een contributieverho
ging van f5 .-. 
• Ook wordt gevraagd of de contributie meer op de 
persoon kan worden toegespitst, bij voorbeeld korting voor 
65+-ers. 
• Er wordl gevraagd om meer inforrnatic van de 
Ambros iushoeve in het maandblad. 
• Sommi ge !eden va iL de enorme krenterighe id van de 
imkers op. Men vraagt z ich af wat nu toch [75,- per jaar 
is voor een hobby. 
• Ook wordt gevraagd of het mogelijk i dat de Ambro
siushoeve meer internationaal gaat samenwerken. De heer 
A. de Ruijter antwoordt dat er een samenwerking is 
binnen Europa. en incidenteel ook daarbuiten. 
Onderzoeksvoorstellen worden internationaal ingediend 
om voor EG-subsid ie in aanmerking te komen. Van de 
50% van het vaste budget beta len de imkers slechts een 
klein dee!: 12% van het totaa l. 
De voorzitter beeindi gt de di scuss ieronde. en vraagt de 
aanwezigen over te gaan tot stemming. 

Bijdragc Ambrosiushoeve 1996 
De voorzitter deelt mee dar het beslllur moe ite had mel de 
ontlrekkin g van f28. 000.- uil de Algemene Reserves . De 
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overheid hee rt echter geen ruimte voor disc uss ie gegeven. 
De heer C. Roelen voegt hieraan toe dat aile organisaties 
met hetzelfde probleem ziuen. Via de Bedrijfsraad is di 
verse keren geprobeerd het tij te keren, maar zonder resul 
taat. De vergade ring gaat over tot stemming. 

Bcgroting 1995/96 en conccptbcgroting 1996/97 
De b ~groting en het concept worden door de Algemene 
Vergadering goedgekeurd . 

Jubileumcommissie 
Onderdelen van de viering. voor zover nu bekend : uitgave 
van hcl boek ' I 00 jaar bijenteelt', ui tgave van ecn CO
rom, een sy mposium in oklober 1997, vieringen in het 
land mel ui treiking van het boek tussen november 1997 en 
februari 1998 en een slotmanifestatie na arioop van de A V 
1998. 

Vcrkiezing Hoofdbcstuur 
Er hebben zich geen tegenkandidaten gemeld. De verkie
zing geschiedt bij acclamati e. De heren D. Vunderink, 
H.J.J . van de Broek en F. G.A. Jans en zijn voor dri e jaar 
herkozen. 

Beleidsplan 
• De groep Utrecht vraagt om van Bijen weer een VBB N
blad te makcn. ' We zijn ons profiel kwijtgeraakt. en krij 
gen daar behalve concurrentie niets voor terug· . 
Het HB antwoordt hierop dat een aantal jaren geleden 
besloten is tot samenwerking met als doe! een blad uit te 
geven voor ail e im kers. Mi sschien komt er ooit een lijd 
dat er ook een imkersvereni ging in Nederl and bestaat. 
• De heer P. Lemoine ste ll voor in samenwerking mel de 
VIB een studiedag te organi seren. 
• De heer J. mit, Haren-Paterswolde, i het nieteens met 
het beleidsplan. Hij vraagt hel HB voor volgend j aar 
duide lijker te formuleren. Hij geeft enkele voorbeelden, 
waarop de voorzitter hem vraagl deze verbete ringen op 
papier te zettcn en mee te nemen naar de vergadering van 
grocpsbesturen met HB op 27 april a.s. 

Rondvraag 
- De heer J . Zoel vraagt zich, na het enthousiaste verhaal 
van de heer Mostert af of een dec! van het j ubileum in 
Fred riksoord kan worden gevierd. 
- De heer Kruse merk t op dal door de voorzi ller regelma
tig wordl gezegd dal er geen voorste llen vanuit de !eden 
komen. Hij wijst erop dat er al jaren dingen aan de gang 
zij n die voor de !eden niet te volgen zij n. De communi
catiekanalen zij n dani g verstopt. Er zijn meer dan 5.000 
leden die het HB niel vermag te berei ken. 
- De oorz iner antwoord t dat een van de gra te vragen an 
het HB is hoe met de !eden gecommuniceerd kan worden . 
Het blijkt steeds dat de informatie die vanuit Wageningen 
wordt tocgestuurd niet wordt opgepikt. 
- De heer Lemoine voegt hier ann toe da t momenteel de 
Algemene lcdcnvergadering wordt gehouden, niel de 
algemene bestuursvergadering. Hij vraagt zich af waar de 
overige !eden zij n, en dri ngt er bij de aanwezigen op aan 
aile informatic door te geven. 
- De heer Roelen dankt voor de uitnodigi ng, mede namens 
de be. tuurs leden van de andere aanwezige 
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imkersorgan isati es. H ij wachtmet spanning op de uitslag 
van de stemmi ng en hoopt <.lat de Ambrosiushoeve in 
stand kan worden gehouden. W ar betreft de opmerkingen 
over samenwerking kan hij de vergadering gerust stel len 
dat er bi nnen de Bedrijfsraad uitstekend wordt samenge
werkt. en dat er naar bui ten wordt getreden op een manier 
waarop het l ijkt alsof er van een imkersorgani atie sprake 
is. Van hem hoeft dat niet per. e door middel van samen
voeging bereikt te worden. D uidelij k is wei dat aile orga
ni sa ti es met dezel fde prob lemen worden geconfronteerd . 

Uits lag van de stemm ing 
• Pre-ad vies I : contributieverhoging VBBN met f I 0,- . 
Aantal uitgebrachte stemmen: 204, waarvan 12 ongeldig: 
voor 172, tegen 16, onthouding 4. 
• Pre-ad vies 2: verhoging van de bijdrage aan de 
Ambrosiushoeve met {5 .- . 
A an tal uitgebrachte s t~mmen : 204, waarvan I 0 ongeldig; 
voor 16 1, tegen 29. onthouding 4 
• Pre-advies 3: bij drage aan Ambros iushoeve in 1996 
A antal uitgebrachte stem men: 198, waarvan I ongeldig: 
voor 162. tegen 26. ont.houd ing 9. 

D e heer De Ruijter dankt voor deze stemming. De mede
werkers van de Ambrosiushoeve ervaren het als een steun 
in de ruo dat de imkers van 1ederl and achter de 

0 . 

mbrosiushoeve staan, evenal s groente- en f ruitteelt che 
inmiddel s ook v66r een verhoging hebben gestemd. De 
ovcrheid heeft gegarandeerd dater geen verder koningen 
meer zullen volgen. 
Verheugend is ook dat een aantaltaken weer terugkomt 
naar de A mbro iushoeve, zoa ls diagnostisch onderzoek, 
meldpunt bij enzieklen, informatiepunt in samenwerking 
met het I KC. Want ook de heer Chr. m ekens bl ij ft voor 
50 % aan de A mbrosiu hoeve verbonden. 

iet iedereen blijkt op de hoogte te zijn van het werk van 
de A mbrosiushoeve. De heer De Ruijter nodigt diegenen 
ui t een keer naar de A mbrosiushoeve te komen, 
bij voorbeeld de Open Dag op 14 september a.s. 
D voorziuer sluit de vergadering en nodigt allen ui t voor 
een bezoek aan het Bijenhuis. 

Gedenkboek VBBN 1897-1997 
In het in voorbereiding zijnde boek l10ren natuurl ijk 
f'oto' s, maar her B ij enhuis beschikt niet over een archief 
waaruit geput kan worden. Daarom di t bcroep op de !eden, 
van wie velen iets met fotograf'ie hebben. 
Het gaat om de volgende onderwerpen: 
Foro's van vroeger, bij voorbee ld van markten. van 
plaatselijke gebeurtenissen, van bekende figuren uit de 
were ld van de bijen, van afdel ingsvergaderingen of re1zen 
(met de bij en of naar de imkersdag) . Daarn aast zij n foro's 
uit latere en deze tijd welkom. l'oto's over het bij enleven. 
van bijen tal len en bij zondere evenemenren. Zeer welkom 
zijn ook brieven of kaarten van imker aan imkers. met 
adv iezen e.d. Ook een ti telblad van een (ouder) bijenboek 
kan worden afgedrukt. Graag sturen aan: 
SeCI'eta l'iaat VBB N, Postbus 90, 6720 AB Bennekom, 
of afleveren in het Bij enhuis te Wageni ngen. 
Natuurl ij k ontvangt u, als u dat op prij s stelt, uw 
inzendi ngen t.z. t. terug. 

Koninklijke onderscheiding 
VBBN subvereniging Ede 
mw. H. van To!, VBBN subvereniging Ede 
Op vrijdag 26 apri l 1996 ontving de heer A.' R.M. V<W 

Rooijen ccn koninklijkc ondcrschcid ing, h1.1 wcrd lid 1n de 
orde van Oranje Nassau. volgens de nieuwe richtlij nen. 
namelijk het hebben van verd ienstcn buiten het beroep. 
In 1995 was de heer V an Rooijen vij f tig j aar lid van de 
VBB subvereniging Ede. In die vijftigjaar heeft hij zich 
enonn ingezet voor de vercniging en de bijenteelt. Van 
1963 tot 1986' as hij secretaris/pcnningmee ter van sub
vereniging Edc. ln die periode zijn in Ede twee bijen
stallen opgericht, zodat mensen mel weinig ruimre om het 
huis de gelegenheid kregen om toch te imkcren. l n 1969 
werd bijenstal ' l mmeloo· opgeri cht en in 1982 ·De 
Proosdij ' . Van 197 1 tot 1989 was hij secretari s van de 
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Burgemeester /Jlauken l'(/11 Ede, spe/dl de fl eer ran Rooijen zijn 

koninklijke onderscheiding op. Foto BDU Bam eveld 

V BB groep Veluwe-Z uid. 
In Ede horen de woorden ' van Rooijen' en 'bij en' gewoon 
bij elkaar. Daarnaast is hij sinds 197 1 li d van de markt
commi sie van de Veenendaa lse bij enmarkt. Vanaf 1980 
is hij namens de V BBN l id van het bestuur an het 
Museum-ovcrleg Z .W.-Veluwe. Behalve in de bijen
wereld zette Van Rooij en zich ook intensief in voor de 
1 romotie van Ede als to r isti sche gemeente en voor de 
instandhouding van oud-Veluwse gebruikcn. Vanaf 1980 
is hij penningmeester van de Stichting T rapakkers in Ede. 
De zeldzame trapakker i een aanral rrapsgewijze gelegen 
akkers. waarop oude gewassen worden verbouwd. 
Vanaf de oprichting in 198 1 is hij l id van de Edese 
Folkloregroep Felue, ook i hij de koekslaander van 
Gelderland. Bovendien was Van Rooij en een zeer actieve 
vr ijwi lli ger bij de VVV in Ede. Vanaf de beginj aren. 
1980, tot 1994 bracht hij met de promotiebus tientallen 
keren 1 er j aar de recreatiekrant naar cam pings en hotels. 
Van Rooij en is nog steeds betrokken bij de expo. itie van 
de Edese musea tijdens de j aarl ijkse Heideweek., 
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